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Abstract 

This study aimed to identify the role of renewable energies in achieving sustainable 

development in Algeria within the National Renewable Energies Program (2011-2030), 

because the current period, especially with the deterioration of fuel prices and the 

characteristic of depletion, which made it necessary to deal with renewable energies that are 

environmentally friendly and characterized With a relative low in their prices to develop the 

requirements of the present without compromising the capabilities of future generations in 

responding to their own needs, the National Program was highlighted, which aims to develop 

reliance on renewable energies in various sectors, to achieve economic and social goals in the 

interest of preserving the environment. 

Keywords: renewable energies, sustainable development, environment, national renewable 

energies program. 

Résumé 

Cette étude visait à identifier le rôle des énergies renouvelables dans la réalisation du 

développement durable en Algérie dans le cadre du Programme National des Energies 

Renouvelables (2011-2030), car la période actuelle, notamment avec la dégradation des prix 

des carburants et la caractéristique d'épuisement, qui a rendu nécessaire faire face à des 

énergies renouvelables respectueuses de l'environnement et caractérisées Avec un prix 

relativement bas pour développer les exigences du présent sans compromettre les capacités 

des générations futures à répondre à leurs propres besoins, le Programme National a été mis 

en évidence, qui vise à développer la dépendance sur les énergies renouvelables dans divers 

secteurs, pour atteindre des objectifs économiques et sociaux dans l'intérêt de la préservation 

de l'environnement. 

Mots clés : énergies renouvelables, développement durable, environnement, programme 

national des énergies renouvelables. 


